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Z A P I S N I K  

 

 

Na sednici su prisustvovali: Driton Selmanaj, Mergim Lushtaku, Avdullah Hoti, Albert Kinolli, Ali 

Lajçi i Valon Ramadani.  

 

Odsutni: Emilija Rexhepi, Andin Hoti, Verica Ćeranić i Faton Topalli. 
 

Pomoćno osoblje: Antigona Ibraj, Mehmet Simnica, Ajet Avdullahu i Aurel Haxhiu. 

 

Ostali učesnici: Enis Halimi KQZ, Valmira Selmani CIK, Ymer Shatri Audit & Conto, Besa Berisha 

Audit & Conto, Sabahate Hasanaj Audit & Couto, Violeta Smajlaj ZKA, Safet Berisha ZKA, Dardane 

Neziri Koha Ditore, Albulena Bytyçi Radio Kosova, Nora Kelmendi Ekonomia Online, Arbisa Shefkiu 

kallxo.com, Agnesa Haxhiu KDI i Gentianë Krasniqi KDI. 

 

Sednici predsedavao : Driton Selmanaj, predsednik Komisje. 
 

 

Dnevni red: 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 29.03.2019.godine; 

3. Razmatranje izveštaja o reviziji finansijskih izveštaja i finansijskog izveštavanja političkih 

subjekata za 2017. godinu; 

4. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red je usvojen od prisutnih poslanika.  

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 29.03.2019.godine 

 

Zapisnik, sa sednice održane 29.03.2019.godine, usvojen je bez primedbi. 

 



3. Razmatranje izveštaja o reviziji financijskih izveštaja i financijskog izveštavanja političkih 

subjekata za 2017.godinu  

 

Predsednik, je pozdravio prisutne i rekao da su na sednici Komisije pozvani i osoblje kompanije koja 

je izvršila reviziju financijskih izveštaja i političkih subjekata za 2017.godinu, i dao je reč g. Ymer 

Shatrit, predstavnik revizorske kompanije . 

 

Ymer Shatri, pozdravio je prisutne i na početku je rekao da se svaka revizija vrši pod različitim 

pritiskom, na primer, kompanija se bira 2-3 godine nakon izborne kampanje i veoma je teško naći 

podatke o troškovima političkih partija i oni mogu sakriti finansije i problem je pronalaženje finansija 

nakon 2-3 godine. Shatri je rekao da u zakonodavstvu i u drugim državama prilikom održavanja 

mitinga, u svim gradovima u kojima su izborni skupovi revizor,  prati troškove i prima informacije. 

On je rekao da je drugi problem da li su bili subjekat predmet ugovora u zadnjih 3 godina, da li može 

biti podržan tenderom, revizorska grupa nema ovlašćenje da ide u opštinu i zahteva od opštine da 

potpiše ugovore i da vide koji ugovori su dodeljeni toj instituciji, ugovori se objavljuju u RKJN.  

g. Shatri je dodao da revizorima i opštinama treba dati naredbu da se informacije prezentiraju 

revizorima političkih kampanja i da je nemoguće pronaći informacije za ovu vrstu sukoba interesa. 

Takođe, još jedan problem je nedostatak računovodstvenog menadžmenta, gde osim dve političke 

partije na Kosovu nemaju računovođe i to postoji u svakom izveštaju. g. Shatri nastavio je izlaganje 

rekavši da je bilo mnogo problema i sa proverom informacija gde političke partije, isključujući jednu 

političku partiju, nemaju nijednog ovlašćenog računovođu, neprofesionalno osoblje koji vodi finansije 

političkih stranaka bio je još jedan problem. Ne objavljivanje financijskih izveštaja na njihovim veb 

stranicama, osim 3-5 političkih stranaka. Takođe, nijedna politička partija nije podnela politički zahtev 

a koji je unutrašnja revizija. Potvrde iz medija, potvrde iz banaka, male političke partije nisu slale 

potvrde bankama, takođe ni medijama. g. Shatri je nastavio rekavši da političke partije ne objavljuju 

finansije u predizbornim kampanjama, gde se mogu videti  20 stranica, sa donatorom jedne stranke, 

dok je druga polovina stranaka sa donatorom tih partija bliska poslanicima, sa aktivnostima koje su se 

razvile tako da ne postoje sve transparentne informacije. Shatri je rekao da bi bilo lako politički 

sporazum da se ne objavljuju nazivi kompanija koji podržavaju političke partije, zbog razloga jer ne 

mogu dobiti tender jer je to sukob interesa. CIK, zbog nedostatka osoblja, finansija i podrške ne može 

proveriti da li su u potpunosti dostavili izveštaj, da li si su dobro popunili i da li imaju prateću 

dokumentaciju. Shatri je rekao da niko do sada nije preduzeo ništa za loše izveštavanje, zbog 

nepotpunog popunjavanja  obrasca ili za primedbe koje je učinio revizor, do sada nije osuđena nije 

stranka, nisu preduzete nikakve mere i to može lako uticati da političke stranke ne izveštavaju 

pravilno. To čini reviziju samo pravnom obavezom. Ove godine je rečeno da je obavljena revizija 

ukupno 19 političkih subjekata, sa 51 izveštajem, od kojih su nekvalifikovana 2 od 19, 10 izveštaja o 

kvalifikovanom mišljenju, 7 izveštaja negirajući mišljenja. U nacionalnoj kampanji, 2 izveštaja imaju 

nekvalifikovano mišljenje, 11 kvalifikovanih izveštaja sa puno primedbi a 3 izveštaja sa negiranim 

mišljenjem. U lokalnim kampanjama, 3 izveštaja imaju nekvalifikovana mišljenja, 8 imaju 

kvalifikovano mišljenje, 5 izveštaja imaju negirajući mišljenja, i primedbe su uglavnom iste, ali su se 

pogoršala. On je dodao da su koalicioni izveštaji  bili problem ove godine, gde političke partije nisu 

poštovale da kao koalicija izveštavaju  i došlo je do nesporazuma. Pošto su bili pod ugovorom i bili 

su finansirani od strane CIK-a. U ovom slučaju niko nije sklopio ugovor revizora koalicije PAN, u 

ovom slučaju, već PDK, AAK i Nisma. S druge strane niko nije sklopio ugovor reviziji koalicije bilo  

LDK-AKR-Alternativa, ali ni AKR i Alternativa kao pojedinačne stranke  i mi smo ih zamolili  da 

izrade jedan zajednički izveštaj.  

  

 

Ali Lajçi, zahvaljujem prisutnima na učešću. On je rekao da ovi izveštaji pokazuju haotičnost u 

financijskim sredstvima i čini se da su sve niz pitanja koja ne sam da postoje već nas prate u naš 

državni institucionalni život. On je rekao da kod političkih partija, dominiraju većinom onih koji ne 

prijavljuju troškove. Ali zabrinutost, koju je g. Lajçi izneo je da CIK-u ne stoje dobro po pitanju jer 



treba  da bude institucija sa punim legitimitetom i da treba donositi kredibilne odluke a da oni tako 

nešto ne daju. On je takođe dodao  da dugoročni politički subjekti pokazuju  nemarnost  u 

prikazivanju svojih obaveza  i preuzimanju odgovornosti, i vidi se dobar trend  u nekim subjektima 

koji pokušavaju  da budu tačni i da daju izveštaje. g Lajçi, takođe se požalio na Zakon o osnovanju 

novih parlamentarnih grupa. On je izrazio nezadovoljstvo zbog nedostatka profesionalizma u 

političkim subjektima, nedostatkom računovođa i rekao ovo ostaju otvorena pitanja, kao i nedostatak 

implementacije preporuka. 

 

Valon Ramadani, nadovezao se sa izlaganjem g. Shatri kada je tokom razgovora na svako pitanje 

koje je izneo, uvek je razlikovao dve ili tri partije  sa pozitivnog aspekta, i kada bismo govorili o 

svemu  to bi oduzimalo mnogo vremena, i bilo bi dobro da se govori o dve ili tri stranke koju su 

primer ili koje su te dve ili tri stranke. 

  

Driton Selmanaj, rekao je da neke političke partije imaju degradaciju u upoređenju sa izveštajima za 

protekle 3 godine, jedna od njih je AAK, koje je ima kvalifikovana a sada ona imaju negirajući 

mišljenje, PDS i KZA. Da li postoje konkretni podaci, šta se desilo sa ovim političkim strankama, 

kakav je njihov pristup, zašto se degradira regresija?  

 

Ymer Shatri, rekao je da nije izvršena revizija financijskog dela koja finansira PG , što znači da 

političke partije ne uključuju u svoje financijske izveštaje 10% budžeta koji primaju njihovu reviziju 

ne radi generalni revizor niti privatna revizorska kompanija. Jedan savet i primedba za političke 

partije, koje primaju novac iz budžeta i ne plaćaju porez. Što se tiče dve stranke, to su  Srpska lista i 

SLS, postoje dve partije koje imaju sertifikovani računovođe i koji su u stanju  da pružaju efikasne 

izveštaje, SLS nije bio ispravan, ali je prihvatio da sarađuje i ispravlja prema našim zahtevima, SLS 

takođe vodi računovodstvo prema standardima.  

Što se tiče pitanja predsednika on je rekao da su degradirali jer su odbili da sarađuju, jer nakon 

primedbi  nisu došli na konsultacije. Odricanja su u slučajevima kada političke stranke nisu dostavile 

prateće dokumente ili su odbile da rade sa nama.  

 

Driton Selmanaj, rekao je da AAK kao ocenjivanje troškova kampanje za 2017.godinu, predstavila je 

252,000 evra, od kojih u iznosu 202,000 evra, nije bilo propratnog dokumenta. Zar nisu imali 

dokumenat ili nisu hteli da to iznesu?  

 

Ymer Shatri, rekao je da glavno obrazloženje da se koalicioni izveštaji podnose kao koalicija putem 

PDK-a. 

 

Valon Ramadani, koje izveštaje je Srpska lista objavila, koje račune, od koga se finansiraju, koja je 

razlika sa drugim političkim subjektima ?  

 

Ymer Shatri, jedno upoređenje, Srpska lista nije imala mnogo troškova, svi troškovi su izvršeni u 

jednom bankovnom računu, doneli su račune, ugovore, mogli su da snabdevaju vozilo, izbor 

kompanije koja je vršila istraživanje, sproveli su zakon o tenderu, od trenutka kada je registrovano za 

nas, bilo je spremno da sarađuje.   

 

Albert Kinolli, pozdravio je prisutne i čestitao g. Shatrin za rad. On je rekao da neplaćanje poreza 

državi je kriminal i g. Shatri je rekao da su male stranke obično izbegavale oporezivanje i  g. Kinolli 

je deo male stranke  i želi da zna koje su to male stranke koje su izbegle plaćanju poreza. Kinolli je 

dodao da, za razliku od velikih političkih subjekta, njegova stranka nema milionske troškove i da je 

poznato da svaka 3 meseca u CIK-u vrše priloženo izveštavanje o svim potrebnim dokumentima.  

 

Sabahate Hasanaj, rekla je da prva zabrinutost u partiji g. Kinollit  je  u tome da u preporukama 

koje su date od prethodnih preporuka nisu adresirane, druga zabrinutost je, da je plaćanje poreza 



obavljeno, ali da je imalo računa u njegovom ličnom računu  i da je obavljano plaćanje sa privatnog 

računa, drugi problem je bio i povlačenje sa računa stranke bilo, bez ikakvih dokaza i iz tog razloga je 

negirajući mišljenje za njegovu partiju.  

 

Ali Lajçi, pitao je za korišćenje objekta i plaćanja političkih partija za korišćenje kancelarija.  

 

Ymer Shatri, rekao je da, kompaniju interesuje ugovor ko nije imao, ni za kriju nismo prihvatili, ko 

nije zabranio oporezivanje nismo prihvatili nikakav trošak jer je bilo kršenja zakona. Zakon govori da 

zakupac mora da plati, a ne politička partija. 

 

Driton Selmanaj, zahvali se g. Shatrin za prisustvo i čestitao za dobar i objektivan rad. Mi, kao KNJF, 

imamo zakonsku obavezu da dajemo preporuke za CIK i političke partije. Mi ćemo pronaći načine za 

adresiranje preporuka i revizorske izveštaje za objavljivanje na veb stranici CIK-a.  

 

Zaključak 

 

KNJF, je odlučilo da na sledećoj sednici Komisije, razmotre preporuke koje su proizašle iz izveštaja 

spoljne revizije za financijske izveštaje i onih financijskih deklaracija o kampanji političkih subjekata 

za 2017.godinu. 

 

 

4. Razno. 

 

 

Za ovu tačku nije bilo diskusije.  

 

 

 

Sednica je završena u 12:30 časova. 

 

 

                                                                      Predsednik komisije                          

Pripremili:                                 ___________________ 
Pomoćno osoblje komisije                             Driton Selmanaj   


